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PROTOKÓŁ 

ze Wspólnego Posiedzenia Rad Gospodarki Wodnej Regionów Wodnych: 

Małej Wisły i Górnej Odry oraz Komisji ds. Udziału Społeczeństwa przy Radach 

połączone z seminarium naukowym: 

 „Organizacja i przeprowadzenie konsultacji społecznych w odniesieniu do projektu planu 

gospodarowania wodami dla obszarów dorzeczy wraz z dostarczeniem społeczeństwu 

informacji dotyczących tego planu na poziomie regionów wodnych”. 
 

2 kwietnia 2009 r. 

 

W dniu 2 kwietnia 2009r. w Regionalnym Leśnym Ośrodku Edukacji Ekologicznej „Leśnik”            

w Ustroniu odbyło się Wspólne Posiedzenia Rad Gospodarki Wodnej Regionów Wodnych: 

Małej Wisły i Górnej Odry oraz Komisji ds. Udziału Społeczeństwa przy Radach połączone             

z seminarium naukowym: 

 „Organizacja i przeprowadzenie konsultacji społecznych w odniesieniu do projektu planu 

gospodarowania wodami dla obszarów dorzeczy wraz z dostarczeniem społeczeństwu 

informacji dotyczących tego planu na poziomie regionów wodnych”. 

 

W spotkaniu – wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu – 

wzięły udział osoby, które są członkami Rad Gospodarki Wodnej Regionów Wodnych: Małej 

Wisły i Górnej Odry jak równieŜ Komisji ds. Udziału Społeczeństwa oraz zaproszeni goście. 

 

I. 

Obrady otworzył Pan Stanisław Staniszewski  /Przewodniczący Rady Gospodarki Wodnej 

Regionu Wodnego Górnej Odry/. Pan Przewodniczący powitał wszystkich przybyłych gości 

jak równieŜ członków Rad i Komisji bardzo serdecznie. Stwierdzono brak quorum. Zgodnie  

z regulaminem organizacyjnym otwarto posiedzenie po upływie 15 minut od momentu 

planowanego rozpoczęcia spotkania. Porządek dnia przyjęto jednogłośnie. 

/Porządek dzienny Wspólnego Posiedzenia Rad Gospodarki Wodnej Regionów Wodnych: 

Małej Wisły i Górnej Odry oraz Komisji ds. Udziału Społeczeństwa przy Radach połączone  

z seminarium naukowym stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu/. 
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Informację na temat bieŜącej działalności regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej                    

w Gliwicach przedstawił Pan Franciszek Pistelok /Dyrektor Regionalnego Zarządu 

Gospodarki Wodnej w Gliwicach/. 

Dyrektor poinformował o zmianach kadrowych na stanowisku prezesa Krajowego Zarządu 

Gospodarki Wodnej w Warszawie. Obecnie funkcje tę pełni Pan Leszek Karwowski. 

Wspomniał, iŜ od 1.01.2010 r. Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej w Gliwicach stanie się 

elementem korpusu SłuŜby Cywilnej. Dyrektor wspomniał o dodatkowych środkach jakie 

RZGW Gliwice częściowo otrzymało z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                   

i Gospodarki Wodnej w Opolu, który będzie dofinansowywał działania RZGW Gliwice na 

Opawicy oraz z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                    

w Katowicach, który będzie finansować likwidację wyrw na Leśnicy i Białej. Zarezerwowano 

równieŜ pieniądze z Urzędu Miasta w Katowicach na wykonanie remontu na rzece Kłodnicy. 

Z programu Odra RZGW Gliwice otrzymało dofinansowanie na: Zbiornik Racibórz, na 

zakończenie prac na jazie w Koźlu, na rzece Odrze oraz na wykonanie remontu wylotów na 

Kanale Gliwickim.   

Dyrektor wspomniał równieŜ o III Krajowym Forum Wodnym, które odbyło się 25-26 marca 

w Rawie Mazowieckiej, gdzie oddelegowani pracownicy RZGW Gliwice wraz z delegatami 

Rad i Komisji reprezentowali Regiony Wodne Małej Wisły i Górnej Odry. 

 

II. 

Oddanie pod głosowanie następujących Uchwał: 

� Nr 152 Rady Gospodarki Wodnej Regionu Wodnego Małej Wisły w sprawie: 

wyraŜenia opinii do „Projektu Aktualizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Miasta 

Tychy”. Uchwałę pozytywnie opiniująca przedmiotowe PGO przyjęto jednogłośnie. 

/Uchwała nr 152 Rady Gospodarki Wodnej Regionu Wodnego Małej Wisły stanowi 

załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/. 

� Nr 153 Rady Gospodarki Wodnej Regionu Wodnego Małej Wisły w sprawie: 

wyraŜenia opinii do „Projektu Aktualizacji Planu Gospodarki Odpadami dla powiatu 

Bieruńsko-Lędzińskiego”. Uchwałę pozytywnie – z uwagami – opiniującą 

przedmiotowe PGO przyjęto jednogłośnie. 

/Uchwała nr 153 Rady Gospodarki Wodnej Regionu Wodnego Małej Wisły stanowi 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/. 

� Nr 154 Rady Gospodarki Wodnej Regionu Wodnego Małej Wisły w sprawie: 

wyraŜenia opinii do „Projektu Aktualizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Miasta 
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Radzionków na lata 2008-2011 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2012-2015”. 

Uchwałę pozytywnie – z uwagami – opiniującą przedmiotowe PGO przyjęto 

jednogłośnie. 

/Uchwała nr 154 Rady Gospodarki Wodnej Regionu Wodnego Małej Wisły stanowi 

załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/. 

 

Nie podjęto Uchwały w sprawie „Planu Gospodarki Odpadami dla Jaworzna” gdyŜ zmiana 

dotyczyła jedynie przedziału czasowego, a nie zmian w tekście. 

/Pismo w sprawie planu Gospodarki odpadami dla miasta Jaworzna stanowi złącznik nr 6 

do niniejszego protokołu/. 

� Nr 138 Rady Gospodarki Wodnej Regionu Wodnego Górnej Odry w sprawie: 

wyraŜenia opinii do „Projektu Aktualizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy 

KrzyŜanowice na lata 2008-2011 z perspektywą do roku 2015”. Uchwałę pozytywnie 

opiniująca przedmiotowe PGO przyjęto jednogłośnie. 

/Uchwała nr 138 Rady Gospodarki Wodnej Regionu Wodnego Górnej Odry stanowi 

załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/. 

� Nr 139 Rady Gospodarki Wodnej Regionu Wodnego Górnej Odry w sprawie: 

wyraŜenia opinii do „Projektu Aktualizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Miasta             

i Gminy Sośnicowice”. Uchwałę pozytywnie opiniująca przedmiotowe PGO przyjęto 

jednogłośnie. 

/Uchwała nr 139 Rady Gospodarki Wodnej Regionu Wodnego Górnej Odry stanowi 

załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/. 

 

III. 

Informację na temat III Krajowego Forum Wodnego przedstawił Pan mgr inŜ. Stanisław 

Staniszewski /Przewodniczący Rady Gospodarki Wodnej Regionu Wodnego Górnej Odry/. 

Pan Przewodniczący wspomniał, iŜ III Krajowe Forum Wodne odbyło się 25-26 marca br.             

w Rawie Mazowieckiej zorganizowane przez Krajowy Zarząd Gospodarki Wodnej                           

w Warszawie. Tematem wiodącym były projekty planów gospodarowania wodami na 

obszarach dorzeczy w Polsce. Pokrótce scharakteryzował dwa wcześniejsze spotkania w 

ramach Forum Wodnego. Zdaniem Pana Stanisława Staniszewskiego III Krajowe Forum 

Wodne było bardziej konstruktywne. Mało było skrajnych wypowiedzi przeciwko rozwojowi 

problematyki Gospodarki wodnej. Pan Przewodniczący przedstawił kilka przykładów 

dyskusji jaka miała miejsce podczas tego spotkania. Na Forum Wodnym wspomniał równieŜ 
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o Uchwale w sprawie „wystąpienia do Premiera Rzeczpospolitej Polskiej celem podjęcia 

decyzji w sprawie przyłączenia Polski do Europejskiej Umowy w sprawie „Głównych 

Śródlądowych Dróg Wodnych o Międzynarodowym znaczeniu” (AGN) jako Strona oraz 

umieszczenie odcinka polskiego Kanału Odra-Dunaj w Narodowej Strategii Gospodarowania 

Wodami”, jaka została podjęta przez Radę Gospodarki Wodnej Regionu Wodnego Górnej 

Odry na Posiedzeniu 2 października 2008 r. oraz o wnioskach i postulatach, które są 

załącznikiem do Uchwały z dnia 19 lutego 2009 r. Wnioski te zostały wypracowane przez 

Rady i Komisje GWRW Małej Wisły i Górnej Odry celem przedłoŜenia na III Krajowym 

Forum Wodnym oraz uwzględnieniu ich we wnioskach końcowych podsumowujących to 

spotkanie. 

Pan Franciszek Pistelok /Dyrektor RZGW Gliwice/ wspominał, iŜ Ŝegluga oraz rybactwo były 

tematami, które w większości zdominowały to spotkanie. Nie było racjonalnej dyskusji na 

temat sposobu finansowania gospodarki wodnej w Polsce. Pan Andrzej Pilarczyk zgodził się       

z wypowiedzią Dyrektora odnośnie dwóch tematów dominujących na spotkaniu. Zwrócił 

jednak uwagę, iŜ stawy rybne są dość istotnym elementem małej retencji. Problemem jest teŜ 

kwestia czystości i jakości wody. 

IV. 

Przerwa kawowa 

V. 

Otwarcie seminarium naukowego „Organizacja i przeprowadzenie konsultacji społecznych                    

w odniesieniu do projektu planu gospodarowania wodami dla obszarów dorzeczy wraz 

 z dostarczeniem społeczeństwu  informacji dotyczących tego planu na poziomie regionów 

wodnych” przez Pana Franciszka Pisteloka /Dyrektora RZGW Gliwice/. Dyrektor przedstawił 

dokumenty planistyczne oraz znaczenie planów gospodarowania wodami. Wspomniał                   

o ankietach dotyczących III tury konsultacji społecznych, które zostały rozdane podczas tego 

spotkania członkom Rad i Komisji wraz z materiałami informacyjnymi. Na zakończenie 

omówił działania trzech tur konsultacji społecznych. Wspomniał, iŜ prezentowane referaty 

zostaną opublikowane w ksiąŜce, którą RZGW Gliwice rozdysponuje do poszczególnych 

grup docelowych.  

/Prezentacja stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/.          

W zastępstwie Pani Iwony Kozy, referat wygłosiła Pani Adriana Dembowska /Zastępca 

Dyrektora Departamentu Planowania i Zasobów Wodnych/. Prelegentka omówiła cele 
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współczesnej polityki wodnej oraz instrumenty zarządzania zasobami wodnymi w Polsce. 

Przedstawiła dokumenty planistyczne w Prawie Wodnym oraz Program wodno-

środowiskowy kraju.                                                                                             

/Prezentacja stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/.         

Wystąpienie Pani Adriany Dembowskiej /Zastępca Dyrektora Departamentu Planowania                      

i Zasobów Wodnych/. Prelegentka omówiła cele Ramowej Dyrektywy Wodnej. Przedstawiła 

kompetencje Komitetu Sterującego, Technicznego oraz siedmiu grup roboczych. 

Po wystąpieniu Pani Adriany Dembowskiej padło kilka pytań min.: do kiedy i w jakim 

zakresie zostanie wdroŜona RDW, czy negocjując plan akcesyjny Polska miała jakiś wpływ 

na ustalenie terminów i czy zdawała sobie sprawę ile to będzie kosztować oraz czy wiadomo 

co się stanie gdy RDW nie zostanie wdroŜona. Kto poniesie wtedy koszty i czy jest moŜliwa 

negocjacja.  

/Prezentacja stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/.         

Wystąpienie Pani Agnieszki Hobot /Dyrektor Biura Projektów ds. Ochrony Środowiska, 

MGGP S.A./. Prelegentka omówiła zawartość planu gospodarowania wodami. Przedstawiła 

projekt planu gospodarowania wodami na obszarze dorzecza Wisły. Wspomniała równieŜ             

o celach środowiskowych. Podsumowała analizę ekonomiczną korzystania z wód, działania 

zawarte w Programie  wodno-środowiskowym kraju oraz udział społeczeństwa. 

Następnie padło kilka pytań skierowanych zarówno do Pani Adriany Dembowskiej jak 

równieŜ do Pani Agnieszki Hobot. Problemem były trudne pytania zawarte w ankiecie 

dotyczącej III tury konsultacji społecznych oraz zanieczyszczeń wprowadzanych do wód 

powierzchniowych. Zwrócono uwagę iŜ niektóre gminy są pomijane w funduszach.  Pytano            

o ocenę implementacji prawodawstwa Unijnego na prawodawstwo w Polsce. Na ile                        

w tworzeniu planów gospodarowania wodami uwzględnia się projekty rekultywacyjne jezior   

i zbiorników wodnych oraz czy jest planowany jakiś krajowy program rozwiązania kwestii 

osadów ściekowych. 

/Prezentacja stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/.         

Wystąpienie Pana Artura Wójcika – /Zastępca Dyrektora ds. Zasobów Wodnych/. Dyrektor 

omówił konsultacje społeczne i udział społeczeństwa we wdraŜaniu Ramowej Dyrektywy 

Wodnej – wyniki. Przedstawił działania informacyjne oraz konsultacyjne na poziomie 
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krajowym. Wspomniał o metodach dystrybucji ankiet oraz omówił rezultaty badań 

ankietowych. 

/Prezentacja stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/.      

W zastępstwie Pani Katarzyny Banaszak, referat wygłosił Pan Aleksander Paluch /Pracownik 

RZGW Gliwice/. Prelegent przedstawił i omówił działania wynikające z projektów Planów 

gospodarowania wodami dla obszaru RZGW Gliwice. 

/Prezentacja stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/.      

Pani Zdzisława Stojek /Kierownik Planowania, gospodarowania i ochrony wód RZGW 

Gliwice/ zwróciła uwagę, iŜ przedstawiane materiały opracowano na podstawie programu 

wodno-środowiskowego kraju z kolei na stronie internetowej zamieszczony został bardziej 

obszerny materiał. 

Dyrektor poinformował o kolejnym spotkaniu, które ma się odbyć na przełomie maja/czerwca 

w Tychach. Sprawy będą poświęcone wodociągom oraz Rawie i potokowi Bajerka. Następnie 

podziękował wszystkim prelegentom za przygotowanie i wygłoszenie referatów. 

Pani Zdzisława Stojek zwróciła uwagę, iŜ na stronie internetowej znajdują się materiały                

w układzie zarówno w zlewni bilansowej jak i w odniesieniu do powiatów. Dyrektor poprosił 

członków Rad i Komisji o zweryfikowanie tych danych oraz o przesłanie ewentualnych uwag 

do RZGW Gliwice. 

Głos zabrał Pan Stanisław Staniszewski, który dołączył się do podziękowań Pana Dyrektora. 

Poprosił równieŜ aby w/w materiały zostały przesłane do odpowiednich powiatów. Skierował 

równieŜ prośbę do wszystkich członków Rad i Komisji aby zgłaszali uwagi do Projektu 

Narodowej Strategii Gospodarowania Wodami. Zdaniem Przewodniczącego Rada powinna 

zająć w tej sprawie stanowisko poniewaŜ w tym „Projekcie…” znajduje się wiele zapisów, 

które nie spełniają naszych oczekiwań.  

 

ZAKO ŃCZENIE SPOTKANIA  15 35  

Protokół sporządziła  

mgr Kornelia Ożóg 
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FOTOSERWIS ZE SPOTKANIA  
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